
1 
 

 

KARLOVARSKÝ KRAJ 
Komise Rady Karlovarského  

kraje pro řešení otázek bezpečnosti kraje 

 

 
 
 

USNESENÍ 

ze 7. zasedání Komise Rady Karlovarského kraje pro řešení otázek bezpečnosti kraje  
(dále jen Komise) 

konané dne 25. 9. 2017 v 16.00 hod., místo konání: v sídle Krajského úřadu Karlovarského kraje, 
budova A, zasedací místnost č. 335 

 
 

Přítomni:    Karla Maříková, Věra Maříková, Ing. Zdeněk Míkovec, Ing. Kamil Řezníček (do 17:30), 
Karel Vít, Martin Mareš,  DiS, Mgr. Jindřich Čermák, Petr Kvasnička (do 17:12),  
Bc. Pavel Čekan 

 
Omluveni:   PhDr. Zdeněk Soukup, Iva Kalátová 
 
Nepřítomni:    Ing. Pavel Paprsek 
 
Ostatní zúčastnění: Mgr. Petr Kubis – náměstek hejtmanky (do 17:12 hod.) 
                                  plk. Mgr. Pavel Žíha – Krajské ředitelství Policie ČR, vedoucí odboru služby    

dopravní policie Karlovarského kraje; Ing. Jan Lichtneger – ředitel Krajské 
správy a údržby silnic Karlovarského kraje; Ing. Martin Leichter – předseda 
představenstva Údržby silnic Karlovarského kraje, a.s.;  Ing. Josef Bulka – 
hlavní dispečer ZÚ a ekolog, Údržba silnic Karlovarského kraje; Bc. Jiří Baloun 
– vedoucí provozního úseku Ředitelství silnic a dálnic; Mgr. Vladimír Malý – 
vedoucí odboru dopravy a silničního hospodářství Krajského úřadu 
Karlovarského kraje;  plk. Mgr. Petr Macháček – ředitel Krajského ředitelství 
Policie ČR; Mgr. Jana Lukešová – Zdravotnická záchranná služba 
Karlovarského kraje. 

 
 
Jednání komise zahájila v 16.00 a ukončila v 17.55 předsedkyně komise Karla Maříková. 
 
1) Úvod, seznámení s programem, odhlasování přítomnosti hostů, přivítání nového člena 
2) Kontrola usnesení 
3) Vyhodnocení zimní sezóny 2016/2017 na komunikacích kraje v souvislosti s bezpečnostní  

situací Karlovarského kraje 
4) Projednání roční zprávy Policie ČR 
5) Projednání roční zprávy Zdravotnické záchranné služby Karlovarského kraje 
6) Různé 
7) Závěr 
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1. a) Program – projednání materiálů  
                Předsedkyně Komise p. Karla Maříková dala  hlasovat o programu jednání: 

                                                                                     
HLASOVÁNÍ:                pro: 9 proti: 0 zdržel se 0 
 
Usnesení č. KB 01/09/17 
 
Komise schvaluje navržený program jednání. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 
1. b) Souhlas s přítomností  9 přizvaných hostů (viz záhlaví tohoto dokumentu) po dobu   

jednání Komise 
 
 

HLASOVÁNÍ:                 pro: 9 proti: 0 zdržel se 0 
 
Usnesení č. KB 02/09/17 
 
Komise souhlasí, aby po celou dobu jejího jednání byli přítomni hosté uvedení v záhlaví tohoto 
dokumentu jako „Ostatní zúčastnění“ 
 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

1. c) Přivítání nového člena Komise Bc. Pavla Čekana                
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 

2) Kontrola usnesení 
 
Komise vzala na vědomí vyjádření Odboru životního prostředí Krajského úřadu Karlovarského kraje 
v otázce zřízení nového monitorovacího zařízení na čistotu ovzduší v lokalitě Karlovy Vary – Ostrov, 
které nedoporučilo podání žádosti o zřízení nové stanice.  
 
Bez usnesení. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 

3) Vyhodnocení zimní sezóny 2016/2017 na komunikacích kraje v souvislosti  
s bezpečnostní situací Karlovarského kraje  
 

Plk. Mgr. Pavel Žíha, Krajské ředitelství Policie ČR, vedoucí odboru služby dopravní policie  
Karlovarského kraje informoval přítomné o dopravní nehodovosti z důvodu nesjízdnosti silnic  
za zimní období říjen-březen 2015/2016 a říjen–březen 2016/2017, poukázal na problematiku  
velkého počtu mostů na 38 km úseku dálnice D6 (celkem 22 mostů) a riziko námrazy s tím spojené, 
vyzdvihl současné zlepšení vztahů s údržbou silnic.  
Jednotliví hosté z Krajské správy a údržby silnic Karlovarského kraje, z Údržby silnic Karlovarského 
kraje, a.s., z Ředitelství silnic a dálnic a odboru dopravy a silničního hospodářství KÚKK pak dále 
řešili Plán zimní údržby, z legislativy vycházející zřízení Operačního štábu zimní údržby, který  
původně zahrnoval všechny tři organizace, po legislativních změnách by zde kraj i stát jako vlastníci 
silnic a dálnic vystupovali odděleně, pokud nebude dohodnuto jinak (vše je v řešení). Na dotaz  
předsedkyně odpověděl Bc. Jiří Baloun – vedoucí provozního úseku Ředitelství silnic a dálnic, že již 
byl zaslán dotaz do Prahy na ústředí. Mgr. Vladimír Malý dále osvětlil problematiku rozdělení  
komunikací z pohledu jednotlivých vlastníků (kraj vlastní silnice II. a III. třídy, stát vlastní dálnice  
a silnice I. třídy).  
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Předmětem diskuze bylo také vyhlášení výběrového řízení na dodavatele zimní údržby silnic  
Karlovarského kraje, Bc. Pavel Čekan se dotázal Bc. Jiřího Balouna, zda vítězné firmy budou mít 
rozdělené úseky pro zimní údržbu, Bc. Baloun odpověděl, že ano, vše bude ošetřeno ve smlouvách.  
Paní Věra Maříková upozornila na špatný stav silnice z Potůček v zimním období roku 2017, ptala 
se, jak je tato situace řešena, např. kvůli zajištění sjízdnosti složek IZS. 
Na dotaz předsedkyně, jak jsou tyto situace řešeny, odpověděla Mgr. Jana Lukešová ze Zdravotnické 
záchranné služby Karlovarského kraje, že tyto situace se zaznamenávají do listů rizik, zatím nenastala 
situace, kdy by nebylo možné projet, záchranná vozidla jsou „čtyřkolky“ a také řidiči mají  
speciální výcvik pro jízdu ve ztíženém terénu (procházejí Polygonem). 
Starosta obce Verušičky pan Petr Kvasnička dále popsal problém Verušiček, kde za 11 let nebyly 
očištěny krajnice, dále že je při zimní údržbě sypán inertní materiál, který následně zvyšuje krajnice, 
což zapříčiňuje stékání vody do domů, i jak na tyto skutečnosti mnohokrát upozorňoval. Ing. Josef 
Bulka se k této problematice vyjádřil, rovněž tak Mgr. Vladimír Malý, který uvedl, že zákon stanoví, 
do jakého časového limitu je třeba údržbu udělat, v závislosti na kategorii silnice.  
Dotaz položil také Ing. Kamil Řezníček – ohledně komunikace v obci Kolová, na které chybí  
označení. Předsedkyně navrhla, ať tyto konkrétní situace se řeší individuálně se zástupci správy  
a údržby silnic.  
Bc. Pavel Čekan se dotázal Ing. Bulky, proč se Plán zimní údržby obcí řeší bez starostů dotčených 
obcí, kteří jsou se situací své obce dokonale obeznámeni. 
Ing. Martin Leichter uvedl, že od 1.11.2017 bude fungovat jednotné telefonní číslo pro složky IZS, 
PČR i občany, sloužící k nahlášení nesjízdnosti silnice. 
Předsedkyně v závěru navrhla, aby docházelo k častějšímu setkávání starostů obcí a měst  
Karlovarského kraje se zástupci správy a údržby silnic.  
 
HLASOVÁNÍ:                  pro: 9 proti: 0 zdržel se 0 
 
Usnesení č. KB 03/09/17 
 
Komise  doporučuje Radě Karlovarského kraje zahájit jednání se starosty v otázce nastavení systému 
zimní údržby komunikací na území Karlovarského kraje.  
________________________________________________________________________________ 
 

4) Projednání	roční	zprávy	Policie	ČR 
 
Plk.  Mgr. Petr Macháček, ředitel Krajského ředitelství Policie ČR (dále jen „ředitel“), seznámil 
přítomné se zprávou o bezpečnostní situaci v Karlovarském kraji za rok 2015 i 2016 a informoval 
také o výsledcích roku 2017. Došlo k poklesu registrované kriminality, v současné době se řeší 
v našem kraji 9 vražd (7 dokonaných a 2 pokusy), pracuje zde tým pro boj s drogovou kriminalitou 
(za poslední období bylo 9 úspěšných akcí). Bohužel však došlo k nárůstu počtu dopravních nehod. 
Tak jako republikově, i v naší oblasti chybí policisté, nejhůře jsou na tom na obvodních odděleních 
na Chebsku (Aš a Mariánské Lázně), dále pak na Sokolovsku. Ředitel řeší mj. i náborové kampaně, 
informoval také o postupném zvyšování platů u Policie ČR, již 2/3 pracovníků má průměrný plat  
34-35 tisíc Kč. Na dotaz p. Martina Mareše, DiS., odpověděl, že toto se netýká nově nastupujících 
policistů, tam se platy pohybují kolem 18,5 tisíce Kč (čistá mzda), po roční základní odborné přípravě 
se plat pohybuje kolem 22 tisíc Kč měsíčně. O problematice náboru nových pracovníků bude ředitel 
KŘ PČR jednat příští týden s paní hejtmankou. 
Paní Věra Maříková vznesla dotaz ohledně nárůstu požívání drog mladistvými, již na základních 
školách, jaká prevence a opatření jsou prováděna?  
Pan Karel Vít se dotázal ředitele na možnosti, které by byly nad rámec prevence, např. kontroly přímo 
ve školách, represivním způsobem (např. i za přítomnosti psa, který by detekoval drogy u žáků). 
Ředitel odpověděl, že toto možné není, pouze jako ukázka policejní práce ano, ale bez důvodného 
podezření nelze takto konat. 
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Předsedkyně se dotázala, jak probíhají přednášky v rámci preventivní práce – ředitel vysvětlil, že žáci 
se zúčastní přednášky spolu s učiteli, ale samostatné přednášky pro učitele a ředitele škol se zatím 
nepořádají. Mgr. Jana Lukešová navrhla přidat tento způsob do školních osnov, také ředitel vyjádřil 
kladný názor pro rozšíření spolupráce v této oblasti.  
Členové komise se dohodli zjistit více informací o aktivitách v oblasti prevence kriminality, z tohoto 
důvodu bylo odloženo rozhodnutí o přijetí usnesení k této části.  
 
 
HLASOVÁNÍ:                    pro: 9 proti: 0 zdržel se 0 
 
Usnesení č. KB 04/09/17 

 
Komise RKK pro řešení otázek bezpečnosti kraje doporučuje Radě Karlovarského kraje zahájit  
jednání s Policií ČR ve věci řešení personální nedostatečnosti a součinnosti v pomoci s náborovým 
řízením nových policistů.  
_____________________________________________________________________________ 

 
5) Projednání roční zprávy ZZS Karlovarského kraje 

 
Mgr. Jana Lukešová, zástupce ZZS Karlovarského kraje seznámila přítomné se současnou situací 
v ZZS kraje, zmínila nedobytné pohledávky, novou službu koronera, příhraniční spolupráci  
o vzájemné pomoci, vzdělávání zaměstnanců i skutečnost, že loni byla ZZS Karlovarského kraje  
akreditována jako první ZZS v republice. Informovala přítomné také o IV. konferenci IZS, která  
se koná 14.11.2017. Bohužel ani ZZS se nevyhýbá úbytek pracovníků, Mgr. Lukešová zmínila úbytek 
lékařů (odliv lékařů do Německa, kde mají 3-4x větší platy). Provádějí se kurzy řidičů RZP,  
dokončeno by mělo být na konci listopadu 2017.  
Předsedkyně se dotázala, probíhají-li nábory nových pracovníků, Mgr. Lukešová odpověděla,  
že v ZZS to má svá specifika, k tomu, aby se pracovník ZZS stal specialistou, je třeba cca 10 let  
po dokončení jeho studií. 

 
Bez usnesení. 
______________________________________________________________________________ 
 

6) Různé 
 
Předsedkyně informovala o e-mailu, ve kterém byla předána prvotní informace o bezpečnosti Letiště 
Karlovy Vary, jednoho z následujících zasedání komise se zúčastní Ing. Černý (jednatel letiště  
Karlovy Vary, který bude informovat o zajištění zvýšení bezpečnosti Letiště Karlovy Vary). Součástí 
výše uvedeného e-mailu byla také informace od ministra vnitra.  
 

Bez usnesení. 
_______________________________________________________________________________________    
 
 
Dana Tvrdá                                                                                 p. Karla Ma říková, v.r. 
zapisovatelka                                                                    předsedkyně Komise pro řešení otázek 
                                                                                                          bezpečnosti kraje  
 
 
V Karlových Varech, 29. 9. 2017 


